
Protokół nr 19/12 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

Rady Miasta Ustroń 
odbytego w dniu 21 czerwca 2012 roku 

w budynku Miejskiej Biblioteki Publicznej w Ustroniu. 
 
W posiedzeniu, któremu przewodniczyła Bogusława RoŜnowicz – Przewodnicząca Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Turystyki udział wzięli członkowie Komisji wg listy obecności stanowiącej załącznik    
nr 1 do niniejszego protokołu oraz zaproszeni goście (lista gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu). 

 
Przewodnicząca Komisji Bogusława RoŜnowicz o godzinie 15:00 otworzyła posiedzenie Komisji i po 
powitaniu członków Komisji i gości oświadczyła, iŜ zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 6 radnych, co wobec składu Komisji wynoszącej 6 radnych stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Następnie przewodnicząca przedstawiła projekt porządku posiedzenia. 
Porządek posiedzenia w brzmieniu jak niŜej został przyjęty jednomyślnie. 
 
Porządek posiedzenia:  
1. Opiniowanie materiałów na XXI sesje RM. 
2. Sprawy bieŜące i wnioski. 
3. Działalność Miejskiej Biblioteki Publicznej. 
 
Ad. 1. 
a) Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie nadania nazwy rondu połoŜonemu             
w Ustroniu.  
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1. 
Opinia nr  40/2012 stanowi załącznik nr 3 niniejszego protokołu. 
b) Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie 
regulaminu wynagradzania nauczycieli. 
ZA: 5, PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. 
Opinia nr 41/2012 stanowi załącznik nr 4 niniejszego protokołu. 
 
Ad. 2. 

a) Naczelnik Danuta Koenig przedstawiła problem niŜu demograficznego, który pojawia się        
w roku szkolnym 2012/2013 w placówkach oświatowych na terenie miasta. Temat został 
szeroko omówiony juŜ na poprzednich komisjach, jednakŜe temat powraca ze względu na 
kończące się kadencje dyrektorów placówek. Kolejna kadencja opiewałaby na okres 5 lat. 
Komisja podjęła dyskusję mającą na celu wypracowanie optymalnego rozwiązania 
zabezpieczającego utworzenie zespołu szkół z jednym dyrektorem, taka opcja pozwoliłaby na 
częściowe rozwiązanie problemów wynikających z niŜu demograficznego. Komisja 
wypracowała wniosek w brzmieniu: 

Komisja Oświaty, Kultury i Turystyki Rada Miasta Ustroń wnioskuje do Burmistrza Miasta Ustroń   
o rozwaŜenie moŜliwości utworzenia Zespołu Szkół w połączeniu SP2 i G2 i w związku z tym 
przedłuŜenie kadencji dyrektorowi SP2 do roku 2014. Uzasadnieniem w/w wniosku jest malejąca 
liczba uczniów w obu placówkach spowodowana niŜem demograficznym i wspólnym budynkiem 
uŜytkowanym przez obie jednostki oświatowe. 

      ZA: 5, PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. 
Wniosek nr 45/2012 stanowi załącznik nr 5 niniejszego protokołu.  
b) Komisja rozpatrywała równieŜ moŜliwość budowy Ŝłobka, jednakŜe na chwilę obecną są to 

zbyt duŜe nakłady finansowe, które znacznie przewyŜszają moŜliwości finansowe miasta. Nie 
wykluczone jest jednak poszukiwanie środków zewnętrznych na tego typu przedsięwzięcia 
(uzaleŜnienie od stopnia finansowania). 

Naczelnik D. Koenig opuściła komisję, zastąpiona została przez p.GraŜynę Winiarską. 
c) Komisja zapoznała się z odpowiedziami na wnioski z komisji z dnia 24 maja br. Podjęto 

dyskusję na odpowiedź dotyczącą klubu KS Nierodzim, która wg części członków komisji nie 
stanowiła odpowiedzi na wniosek, wręcz przeciwnie jest informacją o podjęciu decyzji co do 
ogłoszenia skróconej formy konkursu na 90 dni w zakresie sekcji trampkarzy. Komisja nie 
wnioskowała o taki konkurs, nie było to tematem wniosku. W efekcie przeprowadzonej analizy 
przedmiotowej sprawy, komisja wystosowała kolejny wniosek w brzmieniu: 

Komisja wnioskuje o nieudzielania dotacji na szkolenie druŜyny trampkarzy, podjęcie ponownych 
prób połączenia klubów „Kuźnia” i „Nierodzim”.  

      ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2. 
      Wniosek nr 46/2012 stanowi załącznik nr 6 niniejszego protokołu. 

P.GraŜyna Winiarska opuściła posiedzenie komisji po zakończeniu omawiania pkt.2c. 



O godzinie 16:00 Przewodnicząca Komisji ze względu na zobowiązania zawodowe opuściła 
komisję, przewodniczenie komisji przejęła z-ca przewodniczącej Marzenna Szczotka. 

 
Ad. 3. 
Dyrektor MBP oprowadził członków komisji po budynku placówki. Szeroko omawiał problemy, 
działalność, konieczne inwestycje w zakresie zapewnienia prawidłowego działania MBP.  
O godzinie 16:40 radna ElŜbieta Sikora opuściła posiedzenie komisji.  
Zwrócono uwagę na konieczność wymiany pieca gazowego a co za tym idzie wszystkich kaloryferów   
w budynku, wymiana pochłonie znaczną kwotę, jednak jest niezbędna na chwilę obecną, nowszy piec 
natomiast przyniesie oszczędności w ogrzewaniu.  
Budynek biblioteki po przeprowadzonej rewitalizacji jest, jak zauwaŜono, budynkiem, który przyciąga 
swoją oryginalnością, naleŜy równieŜ podjąć działania zmierzające do aranŜacji biblioteki wewnątrz, by 
stanowiła całość z tym co na zewnątrz budynku. Tego typu działania z całą pewnością powinno się 
zaplanować na najbliŜsze lata oraz ze względu na ogromne znaczenie bez wątpienia ten zakres prac 
powinien zostać ujęty w nowotworzonej strategii miasta. 
Po rewitalizacji z zewnątrz, nastąpiła konieczność przeprowadzenia pewnych prac naprawczych, 
malowanie, naprawa regałów itp. Koniecznym jest jeszcze zakup rolet, poniewaŜ dotychczasowe po 
pracach remontowych nie nadają się do uŜytku.  
O godzinie 16:55 radna Krystyna Kukla opuściła posiedzenie komisji. 
Dyrektor MBP przedstawił informacje z udziału w programie rozwoju bibliotek, co doprowadziło do 
wzbogacenia się o 3 zestawy komputerowe, po 1szt na kaŜdą filię. 
Zmieniono równieŜ program komputerowy (w marcu), pełne skomputeryzowanie prowadzi do 
wprowadzenia kart magnetycznych (jako pierwsza z trzech bibliotek naszego regionu). W przyszłości 
planuje się równieŜ szukanie zbiorów przez Internet. 
BudŜet placówki pozwala na zakup ok. 800 pozycji ksiąŜkowych, co w skali roku jest ilością 
niewystarczającą. Pojawia się jednak szansa na pozyskanie środków w postaci dotacji z Ministerstwa 
na ok.10.000zł z przeznaczeniem na zakup ksiąŜek, z zaznaczeniem iŜ 30% z nich ma być 
przeznaczona na ksiąŜki młodzieŜowe. 
Zakup ksiąŜek następuje z wypracowaną zniŜką 25%. 
Program rozwoju bibliotek pozwolił równieŜ na otrzymanie programów komputerowych. 
Biblioteka współpracuje ze szkołą językową Helen Doron. 
Prowadzone są równieŜ zajęcia z logopedą. 
Raz na rok (lub częściej w zaleŜności od środków finansowych) planuje się nadal spotkania z autorami. 
W okresie X/XI br planuje się wystawę fotografii, by promować twórczość dzieci (współpraca z 
p.Dariuszem Gierdalem). 
W bibliotece powstał równieŜ dział audiobook’ów, działa Dyskusyjny Klub KsiąŜki. 
Ze względu na skomputeryzowanie biblioteki istnieje konieczność większej ilości godzin pracy 
informatyka (na rok 2013). 
Podczas oprowadzania po budynku zwrócono uwagę na konieczność zapewnienia dostępu do biblioteki 
osobom niepełnosprawnym poruszającym się na wózkach inwalidzkich, jak równieŜ posiadających 
trudności z poruszaniem. Stosowane na chwilę obecną rozwiązania są uwłaczające osobom 
niepełnosprawnym. Rozwiązanie wspomnianego problemu upatruje się w utworzeniu podjazdów, jak 
równieŜ stosownego wejścia z boku budynku. NaleŜy zwrócić uwagę, iŜ wejście boczne jest 
wystarczająco szerokie, spełnia wszelkie wymogi. Pozostaje konieczność utworzenia podjazdów. 
Osoby niepełnosprawne byłyby obsługiwane na parterze. Ten problem jest na tyle powaŜny, iŜ naleŜy 
go w najbliŜszym czasie rozwiązać. Komisja pozostała w składzie trzech osób, nie mogła zatem 
wypracować stosownego i waŜnego wniosku, jednakŜe postanowiono powrócić do tematu w celu jego 
rozwiązania. 
 

Wobec zrealizowania porządku posiedzenia, prowadząca w zastępstwie posiedzenie Marzenna 
Szczotka o godzinie 18:10 zamknęła posiedzenie. 
 
 
 
Protokołowała:                        Przewodniczyła: 
 
Anna Rottermund                            Przewodnicząca Komisji 
        
                      Bogusława RoŜnowicz 
 
 
        Z-ca Przewodniczącej Komisji  
 
               Marzenna Szczotka 
 


